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HØRINGSUTTALELSE I FORHOLD TIL NY BARNEHAGELOV 
Vi ser med skepsis på forslaget om Rammefinansiering og finansiering av ikke-
kommunale barnehager som er foreslått fra Kunnskapsdepartementet, og som er satt 
til å gjelde fra januar 2009. I følge høringsdokumentet setter departementet 
forutsigbarhet i høysetet, og mener nå at dette skal bli en realitet. 
 
Det mener vi er feil. Det fører til større uforutsigbarhet og mindre mulighet for de 
private barnehagene til selv å kunne styre barnehagene på en økonomisk forsvarlig 
måte. Barnehagene har etter innføring av makspris, som er et gode for foreldrene, 
ingen muligheter til å hente inn midler på andre måter og bedriftsøkonomisk er dette 
en umulig måte å drive på.  
 
Det statlige øremerkede driftstilskuddet fjernes 
I tillegg til foreldrebetalingen utgjør det statlige øremerkede tilskuddet forutsigbarhet i 
driften av de private barnehagene. Det kommunale tilskuddet beregnes slik det 
praktiseres nå, for hvert år og ofte er ikke den beregningen klar før midten eller 
slutten av året. Ved at det statlige øremerkede tilskuddet fjernes, mister vi som 
private barnehager all forutsigbarhet i vår økonomi. 

 
Alle tilskudd skal komme fra kommunene 
Ved at utbetaling av tilskudd skal overføres til kommunen, vil de private barnehagene 
i mye større grad enn nå bli avhengig av hjemkommunens økonomi. Vi har sett at 
kommuner ikke har utbetalt fullt statstilskudd til tross for at det har vært øremerket, 
og vi frykter at de økonomiske betingelsene for drift av de private barnehagene blir 
vesentlig forverret hvis det er kommunene som skal overta det hele og fulle ansvaret 
for tilskuddene. 
Nåværende modell for utregning av tilskudd har vært vanskelig å forstå og etterprøve 
og har gitt mange uheldige utslag ved at det har vært stor forskjell fra kommune til 
kommune og innad i den enkelte kommune hva barnehagene får tildelt av midler. 
Likevel har det vært en felles modell som mange har valgt å bruke, men slik vi har 
forstått det nå , vil det bli opp til den enkelte kommune å velge sin modell for 
beregning av tilskudd. Det fører til stor grad av forskjellsbehandling og 
uforutsigbarhet.  
Kommunene vil, ved innføring av rammefinansiering, også sitte med flere hatter. De 
skal forvalte alle midlene i sektoren, de sitter selv som eiere av barnehager og de 
skal drive tilsyn med barnehagene. Dette mener vi er meget betenkelig og uheldig. 
Det kan åpne for forfordeling av enkelte barnehager. Vi tror heller ikke 
barnehageetaten i kommunene er tjent med en slik rammefinansiering. 

 
 

§ 14 om økonomisk likeverdig behandling fjernes. 



Vi anser det som et stort tankekors at §14 fjernes. For oss betyr det at 
forskjellsbehandling blir legalisert når det samtidig foreslås at det er kommunen selv 
som skal overta ansvaret for finansieringen av alle barnehager. Vi vil derfor sterkt 
oppfordre til at paragrafen om likebehandling ikke fjernes. 
 
På bakgrunn av det ovenstående ber vi om at det øremerkete statstilskuddet 
videreføres etter dagens ordning. Vi ber også om at loven som skal sikre 
likebehandling av private og kommunale barnehager ikke fjernes, slik at mangfoldet i 
barnehagetilbudet opprettholdes.  
 
 
Med vennlig hilsen 
Tommy Larsen og Bjørg Lorentzen 
På vegne av private barnehager i Halden 
 
 


